
PROTOKÓŁ   Nr  XLIV / 2018 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  21  maja   2018 r. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5.  Sprawozdanie z działalności GOPS w Wijewie za 2017 r 
   6.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
        1/  rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Wijewo, 
        2/  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu  
              bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo”, 
        3/  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2017 dla Gminy Wijewo , 
        4/  ustalenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego  
             obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom,  którym powierzono stanowiska  
             kierownicze w szkołach i  przedszkolach oraz określenie  tygodniowego obowiązkowego  
             wymiaru godzin zajęć pedagogów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców  
             zawodowych, 
       5/  zmiany do budżetu gminy na 2018 r., 
     6/  stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXXVII/203/2017 (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2017 r.,  

 poz. 8244,) Rady Gminy Wijewo z dnia 27 listopada 2017 r. dotyczącej uchwalenia  
            regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  
            zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo, 
        7/ uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla  
            uczniów zamieszkałych na terenie Gminy. 
  7.  Zapytania i wolne wnioski. 
  8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
  9.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLIV Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 10 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na 
sali radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Odczytał przesłany porządek obrad do którego 
zaproponował rozszerzenie o dwie dodatkowe uchwały w sprawie: 
1/ stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXXVII/203/2017 (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2017 r.,  poz. 
8244.) Rady Gminy Wijewo z dnia 27 listopada 2017 r. dotyczącej uchwalenia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów  zamieszkałych na terenie 
Gminy Wijewo 



2/ uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy. 
Zebrani nie wnieśli uwag przyjmują do realizacji rozszerzony porządek obrad. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLIII Sesji Rady Gminy był dostępny w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt  3. 
 
Radna Pani Barbara Górna – zwróciła się z zapytaniem o termin zakończenia prac na 
ul. Powstańców Wlkp i wybudowania nowego chodnika, który zapewni bezpieczeństwo pieszym 
i rowerzystom, 
Radny Pan Henryk Rygusik – zgłosił powstałe na asfalcie zagięcie przed mostkiem oraz za 
Potrzebowem na trzecim mostku. Stwarza to niebezpieczeństwo dla uczestników ruchy 
drogowego. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – zasugerował uruchomienie fontanny na stawie 
w parku. Podniosło by to atrakcyjność tego miejsca i dotlenienie wody. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – przypomniał zgłoszoną już interpelację dotyczącą 
wykorzystania i przeznaczenia kostki z rozebranego chodnika. Zaproponował podzielenie jej 
pomiędzy Brenno i Wijewo. 
 
Ad. pkt.  4 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński złożył sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym, 
poinformował, że : 
05.05 – jednostka OSP w Zaborówcu zorganizowała gminne obchody dnia strażaka, 
08.05 – odbyło się posiedzenie komisji konkursowej na Dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Brennie. Wybrana została Pani Lilianna Kubicka. 
     - odbyło się posiedzenie komisji rewizyjnej Rady Gminy Wijewo, 
09.05 – odbyło się zebranie wiejskie w Zaborówcu dot. harmonogramu prac i  zakresu prac na 
drodze powiatowej. Wiele prac jest wykonanych , ale jeszcze do końca trochę pozostało, 
10.05 – pracownicy urzędu odbyli szkolenie z zakresu instrukcji kancelaryjnej oraz stosowania 
przepisów Kodeksu Postępowania Administracyjnego, 
11.05 – spotkanie organizacyjne z rodzicami w związku ze składanymi wnioskami o uczęszczanie 
do szkoły w Brennie, 
   - zostałem zaproszony na jubileusz 50 lecia Firmy WUPRINŻ, 
12.05 – odbyło się spotkanie  Zarządu Gminnej Spółki Komunalnej w Wijewie.  
14.05 – posiedzenie wspólne odbyły Komisje Stałe Rady Gminy Wijewo, 
15.05 – GOK przygotował występ Teatru Komedii z Wrocławia, 
   - wspólnie z Kier. Referatu Rozwoju odbyłem spotkanie z Dyr.  Departamentu Wdrażania 
Środków Unijnych, oraz Dyr. Dep. Kontroli i Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego, 
18.05 – odbyło się cykliczne spotkanie samorządowców. Gospodarzem był Burmistrz Rydzyny, 
    -  w urzędzie rozpoczęła się  kontrol z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie dofinansowania 
inwestycji. Kontrola została podsumowana przed dzisiejszym posiedzeniem i wypadła bardzo 
dobrze. 
19.05 – odbyło się posiedzenie Zarządu Gminnej Spółki Komunalnej, gdzie omówiono bieżąca 
działalność i stan finansów, 
    -  uczestniczyłem w jubileuszu 70 lecia KGW w Wijewie, gdzie gościem honorowym był 
Minister Jan Mosiński. 



 
Ad. pkt.  5  
 
Sprawozdanie z działalności  GOPS w Wijewie złożyła Kierownik Pani Ewa Miś. Informacja 
stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 6 
 
1/ projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Wijewo przedstawił  
    Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski, oraz wyjaśnił tryb postępowania jakiemu została  
    poddana skarga.  
Radna Pani Urszula Rimke – zwróciła się z zapytaniem, czy Pani Katarzyna od ostatniego 
posiedzenia zgłosiła się w celu dostosowania lub podpisania proponowanej umowy, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – nie, do dziś Pani Katarzyna nie podjęła kroków 
zmierzających do podpisania umowy. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/240/2018 w sprawie  rozpatrzenie skargi na Wójta 
Gminy Wijewo  podjęta została większością przy 9 za i jednym głosie wstrzymujących. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
2/  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz   
     zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo” przedstawił przewodniczący  
     obrad. Poinformował, że wcześniej podjęta uchwała w tej sprawie została uchylona przez  
     nadzór wojewody, 

Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – powodem uchylenia był fakt nie podania dokładnie 
z imienia i nazwiska lekarza, który będzie obsługiwał naszą gminę oraz usypiał ślepe mioty. Fakt 
ten został podany ogólnikowo ponieważ umowa została podpisana z przychodnią, gdzie pracuje 
wielu lekarzy weterynarii. Zapisy te zostały uszczegółowione. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/241/2018 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo” 
podjęta została jednogłośnie . 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
3/  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2017 dla  
     Gminy Wijewo przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski 
Pani Ewa Miś – wyjaśniła, że obowiązek przedstawienia takiej oceny wynika z przepisów ustawy  
o pomocy społecznej. Dokument stanowi ocenę potrzeb i jest wykorzystywany do budowy 
budżetu na rok następny, 
Radny Pan Radosław Zamiatała  - z oceny wynika, że koszty utrzymania ośrodka wzrastają, jaka 
jest tego przyczyna, 
Pani Ewa Mis – wzrost wydatków jest związany z zatrudnieniem księgowej i  wyposażeniem 
stanowiska oraz powrotem kierownika z urlopu rodzicielskiego. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/242/2018 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 
społecznej na rok 2017 dla Gminy Wijewo podjęta została jednogłośnie . 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
4/  projekt uchwały w sprawie  ustalenia szczegółowych zasad udzielania i rozmiaru obniżek  
     tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom,  którym powierzono  
     stanowiska kierownicze w szkołach i  przedszkolach oraz określenie  tygodniowego     
     obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, logopedów, terapeutów pedagogicznych  



     i doradców zawodowych. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – przedstawił treść projektu uchwały oraz opinię 
Związków Zawodowych Nauczycieli Solidarność w Lesznie oraz ZNP w Wijewie  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wyjaśnił, że ustawodawca wprowadza maksymalny limit 
godzin dla poszczególnych stanowisk, który nie został przekroczony w niniejszym projekcie 
uchwały. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/243/2018 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom,  którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i  Przedszkolach oraz 
określenie  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, logopedów, 
terapeutów pedagogicznych i doradców  zawodowych podjęta została większością głosów: 
- za głosowało 9 radnych, 
- 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Uchwała stanowi zał. Nr 8 
 
5/ projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2018 r., 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – poinformowała, że zmiany dotyczą zwiększenia dochodów 
i wydatków w kwocie  284 010,00  zł., oraz zmiany zał. Nr 5 dotyczącego wykazu inwestycji do 
realizacji w 2018 roku. 
Dochody: 
Dział 600 - transport – zwiększa się dochody w § 6300 o kwotę 118 500,00 z tytułu otrzymanych 
środków z Urzędu Wojewódzkiego jako dofinansowanie budowy dróg dojazdowych w Wijewie 
i Brennie, 
Dział 700 – gospodarka mieszkaniowa_ zwiększa się dochody w § 0750 o kwotę 75 000,00 zł. 
z tytułu zawartej umowy dzierżawy z Gminnym Zakładem Komunalnym Wijewo Spółka z o.o., 
Dział 756 – dochody od osób prawnych – zwiększa się dochody w kwocie 75 000,00 zł. z tytułu 
złożonej deklaracji na podatek od nieruchomości, 
Dział 801 – oświata – zwiększa się dochody  w kwocie 8 220,00 zł., z tytułu otrzymanych 
środków z Urzędu Wojewódzkiego na realizację zadań wychowania przedszkolnego, 
Dział 900 – gospodarka komunalna – zwiększa się dochody w § 2710 o kwotę 7 290,00 zł. 
z tytułu zawartej umowy na zakup sadzonek drzew miododajnych, 
Wydatki: 
Dział 010 – rolnictwo – zwiększa się wydatki w § 4300 o kwotę 4 348, 00, a w § 4440 – 
zmniejsza się wydatki o kwotę 4 348,00 zł. jako przeniesienie wydatków w ramach odpisu na 
fundusz świadczeń socjalnych, 
Dział 600 – transport – zwiększa się w § 6050 wydatki w kwocie 118 500,00 zł. jako środki na 
budowę dróg dojazdowych pochodzących z podpisanej umowy, 
Dział 801 – oświata -   
w § 4300 zwiększa się wydatki o 5 500,ooz zł. zgodnie z wnioskiem Dyrektora jednostki 
w § 43—zwiększa się wydatki o 2 720,00zł. jako środki z dotacji wychowania przedszkolnego, 
Dział 852 – pomoc społeczna – rozdz. 82519 - zmniejsza się wydatki w: 
§ 4010 o kwotę 500,00 zł, 
§ 4040 o kwotę 70,00 zł.  
§ 4170 o kwotę 1 500,00 zł. 
§ 4300 o kwotę 1 000,00 zł. 
§ 4700 o kwotę 1 000,00zał. 
Zwiększa się wydatki w § 4280 o kwotę 70,00 zł. zgodnie z wnioskiem  Kierownika jednostki,  
W rozdz. 85295 w § 3110 zmniejsza się wydatki no kwotę 1 000,00 zł. zgodnie ze złożonym 
wnioskiem, 



Dział 855 – rodzina – w rozdziale 85502 – zwiększa się wydatki o kwotę 5 000,00 zł. zgodnie 
z wnioskiem Kierownika jednostki, w rozdz. 85504  zmniejsza się § 4410 o kwotę 100,00 zł. 
i zwiększa § 4440 o kwotę 100,00 zł. 
Dział 900 – gospodarka komunalna – zwiększ się  wydatki w § 6010 o kwotę 150 000,00 zł. jako 
zwiększenie udziałów w GZK Wijewo sp. z o.o., a w § 4210 zwiększa się  wydatki o kwotę 
7 290, 00 zł. jako  środki pochodzące z umowy na zakup sadzonek drzew miododajnych. 
Radna Pani Danuta Leśna – czy różnica projektu przedstawionego na komisjach i teraz dotyczy 
tylko zwiększenia udziałów w spółce, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – ile obecnie wynosił kapitał GZK Wijewo, 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – tak zmiana dotyczy tylko zwiększenia wydatków na udziały 
w Gminnym Zakładzie Komunalnym Wijewo Sp. z o.o.. Obecnie kapitał będzie wynosił 
300 000,00 zł. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag.                                                               
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/244/2018 w sprawie zmian do budżetu gminy na 2018  
r podjęta została jednogłośnie . 
Uchwała stanowi zał. Nr 9 
 
6/  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXXVII/203/2017 (Dz.  
      Urz. Woj. Wlkp. z 2017 r., poz. 8244.) Rady Gminy Wijewo z dnia 27 listopada 2017 r.  
     dotyczącej uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla  
     uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo przedstawił Przewodniczący RG  
     Pan Stanisław Kasperski 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – skarga Naczelnego Sądu Administracyjnego była już 
przedstawiana na posiedzeniu rady. Trudno się nie zgodzić ze stanowiskiem NSA. W związku 
z tym, że jest możliwość poprawienia tych zapisów w ramach samokontroli przygotowaliśmy 
stosowny projekty. Wymaga to unieważnienia starej uchwały oraz podjęcie nowej – poprawnej.  
Pominięte wcześniej zapisy dotyczyły: 
- sposób ustalania wysokości stypendium szkolnego w zależności od sytuacji materialnej uczniów 
i ich rodzin oraz innych okoliczności, o których mowa w art. 90d ust. 1 ustawy o systemie 
oświaty,  
- formy, w jakich udziela się stypendium szkolne w zależności od potrzeb uczniów zamieszkałych 
na terenie gminy,  
- trybu i sposób udzielania stypendium szkolnego,  
- trybu i sposób udzielania zasiłku szkolnego w zależności od zdarzenia losowego, nie można 
określić co określamy zdarzeniem losowym. Wszystkie zarzuty zostały usunięte i poprawione 
w nowym regulaminie. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/245/2018 w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 
Nr XXXVII/203/2017 (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2017 r.,  poz. 8244, Rady Gminy Wijewo z dnia 27 
listopada 2017 r. dotyczącej uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wijewo podjęta została jednogłośnie . 
Uchwała stanowi zał. Nr 10 
 
        7/ projekt uchwały w sprawie  uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - regulamin ten został przedyskutowany z nadzorem 
wojewody,dlatego powinien zawierać wszystkie  wymogi, które zostały podniesione przez 
nadzór. 
Do treści  projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo NR XLIV/246/2018 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
podjęta została jednogłośnie . 
Uchwała stanowi zał. Nr  11  



Ad. pkt.  7. 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – otrzymałem informację że lustro w Wijewie jest uszkodzone 
i zniekształca obraz co jest niebezpieczne, 
Radny Pan Józef Pukacki – czy na ul. Leszczyńskiej będą usuwane jarzębiny. Część jest sucha, 
niektóre są uszkodzone i chore. W okresie letnim śmiecą, 
- czy kanalizacja deszczowa będzie robiona na całym odcinku ul. Kościelnej i Kargowskiej, 
Sołtys Pani Cecylia Gąda – podziękowała za plac zabaw, który sprawia dzieciom dużo radości, 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – podziękował za nowy plac zabaw w Przylesiu, 
 
Ad. pkt. 8 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  odpowiedział na zgłoszone interpelacje i złożone zapytania: 
1/ termin zakończenie budowy na ul. Powstańców Wlkp jest przewidziany na połowę sierpnia. 
Inwestycje realizuje wiele ekip, które pracują jednocześnie co powoduje kumulacje prac. 
Przebudowę chodników robi jedna firma, nie jest wyznaczony dodatkowy termin końcowy. 
Kanalizacja deszczowa jest montowana pod chodnikiem w dalszej kolejności będzie 
modernizowany odcinek od sali przez ul. Handlową do skrzyżowania z 305. Nie wiem czy będą 
kładli chodnik odcinkami, czy dopiero po sprawdzeniu całego odcinka kanalizacji. 
- zagłębienia na drodze do Potrzebowa przekażemy do ZDP w Lesznie lub zrobimy wizję 
w terenie,aby ocenić istotę sprawy, 
- w sprawie fontanny, rozmawiałem z pracownikami o rozpatrzeniu możliwości jej podświetlenia 
co dałoby dodatkowy efekt. Zamówienie jest złożone,  
-  kostka z chodnika  - dysponentem jest ZDP w Lesznie. Będziemy się upominać aby pozostała 
na terenie gminy. Mamy jednak 7 miejscowości i zobaczymy gdzie będą najpilniejsze potrzeby. 
Dokonaliśmy odbioru nowych placów zabaw  - uważam, że warto było czekać. Jakość urządzeń 
i wykonanie jest wysoka. 
- jeżeli lustro jest uszkodzone to skierujemy pismo do zarządcy drogi, 
- jarzębiny – przy 305 zostały usunięte. Uważam, że jest to zasadny wniosek. W sprawie 
kanalizacji deszczowej na ul. Kościelnej muszę zapoznać się z projektem przebudowy tego 
odcinka. 
Radny powiatu Pan Rafał Rimke – w sprawie drogi na Potrzebowo – głównie odcinek na górce 
został zgłaszany kilka razy. Ostatnio dokonano niezbędnej naprawy. Wszyscy zdają sobie sprawę  
z jakości tego odcinka ale przy ogromie inwestycji brak funduszy na lepsze zabezpieczenie, 
-  zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie jest sprawa przebudowy skrzyżowania z ul. Wczasową 
i Kargowską. 
- na ul. Wschowskiej w kierunku lasu koło mostu część drogi jest nieprzejezdna i zarośnięta a jest  
dość uczęszczana, 
Radny Pan Radosław Zamiatała - czy ZDP przewiduje wycinkę zakrzaczeń przy drodze 
powiatowej na ul. Kargowskiej, 
Wójt  
- przebudowa skrzyżowania – dotyczy nieruchomości 2 osób. ZDP przeprowadził rozmowę 
i uzgodnił szczegóły. Za uzgodnioną odpłatnością będzie mur przestawiony we własnym 
zakresie. Dla drugiej posesji został zamówiony wykonawca, który wykona prace. 
- obecnie jest właściwy czas na wycinkę zakrzaczeń, możemy wykonać tylko najpilniejsze rzeczy 
a resztę wytniemy w okresie jesienno -  zimowym. 
- myślę, że pobocza będą koszone i wycinane jak co roku. Przy przebudowie będą również 
uporządkowane pobocza. 
 
 
 
 



Ad. pkt. 9 
   
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XLIV Sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

                                                              Przewodniczący 
                                                           Rady Gminy Wijewo 

           
                                                                Stanisław  Kasperski 

 
 


